
Výroky prezidenta o inkluzi
(ČT 1, 4.2.2015, Události v regionech)

Tomáš VZOREK, moderátor: 
Výroky prezidenta ohledně handicapovaných už v minulosti vzbudily rozpory, já nyní vítám ve studiu 
předsedu Národní rady osob se zdravotním postižením Václava Krásu. Dobrý podvečer. 

Václav KRÁSA, předseda Národní rady osob se zdravotním postižením: 
Dobrý podvečer. 

Tomáš VZOREK, moderátor: 
Jak vnímáte vy přístup nebo výroky prezidenta směrem k handicapovaným? 

Václav KRÁSA, předseda Národní rady osob se zdravotním postižením: 
Tak, já především ten výrok, který se týkal toho inkluzivního vzdělávání, považuji za poměrně velmi 
nešťastný, protože on byl velmi zevšeobecňující. Já chápu, že někteří lidé asi potřebují speciální školu, ale 
většina by měla studovat v normálním hlavním vzdělávacím proudu. To je velmi důležité. To, co se teďko 
stalo na, v severních Čechách, to já považuju, že je možná nějaká odezva toho, že ve vědomí lidí často, 
lidé s mentálním postižením jsou považováni trošku za jakoby děti. Nemají tu důstojnost, bohužel, u 
velké veřejnosti a to je podle mě chyba. To jsou lidé, kteří mají stejnou důstojnost jako ostatní a možná, 
že tady došlo k nějakému takovému divnému ... 

Tomáš VZOREK, moderátor: 
Kontaktovali jste už Hrad s tím, že byste si chtěli některé vyjasnit? 

Václav KRÁSA, předseda Národní rady osob se zdravotním postižením: 
My jsme pana prezidenta kontaktovali už podvakrát a musím říci, že podruhý jsme byli úspěšní, takže my 
máme s panem prezidentem domluvenou schůzku na 24. února v půl druhé odpoledne. Já se na tu 
schůzku velmi těším. My se samozřejmě s panem prezidentem už známe z dob, kdy jsem ještě dělal 
poslance, ale myslím si, že ta diskuse bude velmi důležitá, abychom se možná vyvarovali některých 
zjednodušujících pohledů na problematiku lidí se zdravotním postižením. 

Tomáš VZOREK, moderátor: 
Ano. Ať ale nehovoříme jen o panu prezidentovi. Velmi stručně poprosím, jak se podle vás mění třeba 
vnímání většinové společnosti vůči handicapovaným? Je to lepší ta situace? 

Václav KRÁSA, předseda Národní rady osob se zdravotním postižením: 
No, my jsme jakoby viděli největší přístupnost veřejnosti k osobám se zdravotním postižením, řekněme, 
v polovině devadesátých let. Musím říci, že dneska, kdy celková ta společenská situace je kontroverzní, 
kdy došlo ke krizi ekonomické, tak se trošku, bohužel, ten pohled i na handicapované trochu mění a 
společnost není schopna akceptovat některé naše požadavky, což nás velmi mrzí, protože my se 
domníváme, že jsou oprávněné. 

Tomáš VZOREK, moderátor: 
Hostem ve studiu byl předseda Národní rady osob se zdravotním postižením Václav Krása. Díky, hezký 
večer. 

Václav KRÁSA, předseda Národní rady osob se zdravotním postižením: 
Hezký večer. 
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